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P r o t o k ó ł 

z posiedzenia Komisji ds. Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, 

Spraw Socjalnych oraz Porządku Publicznego Rady Miasta Ostrów 

Mazowiecka z dnia 10 czerwca 2019 roku pod przewodnictwem  

p. Waldemara Pałysa - Przewodniczącego Komisji. 

Obecni na posiedzeniu Członkowie Komisji:  

Na posiedzeniu Komisji w dniu 10 czerwca 2019 r. swoją obecność odnotowało  6 członków 

Komisji ( lista obecności w załączeniu do protokołu ).  Nieobecna na posiedzeniu Komisji 

była Radna p. Anna Krajewska.  

Spoza Komisja udział w posiedzeniu wzięli:  

1. Skarbnik Miasta  -  p. Anna Wilczyńska;  

2. Dyrektor Wydziału RG – p. Sylwia Kos. 

Proponowany  Porządek Obrad:  

1. Otwarcie posiedzenia  i ustalenie porządku obrad Komisji,  

2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie materiałów na VIII sesję Rady Miasta. 

3. Sprawy różne.                  

AD. 1  

Otwarcie posiedzenia Komisji. 

 Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys dokonał otwarcia posiedzenia Komisji 

Rady Miasta ds. Oświaty, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw Socjalnych oraz Porządku 

Publicznego w dniu 10 czerwca 2019 r. Po przywitaniu zebranych i stwierdzeniu quorum 

Przewodniczący Komisji  p. Waldemar Pałys przedstawił proponowany porządek obrad, który 

został przyjęty w głosowaniu:   

jawnym 6 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się ". 

AD. 2 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie materiałów na VIII sesję Rady Miasta. 

Informacja o podejmowanych działaniach na rzecz promocji miasta. 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys  zapytał czy członkowie Komisji mają 

jakieś pytania lub uwagi co do przedłożonej informacji.  

Radny p. Bogusław Konrad zapytał jakimi materiałami promocyjnymi na chwilę 

obecną dysponuje Biuro Promocji Miasta.  
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Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys  zauważył, że z przedstawionego 

sprawozdania wynika, że materiałami promocyjnymi jakim dysponuje miasto jest między 

innymi biuletyn informacyjny miasta, wydawany regularnie. Przewodniczący Komisji zwrócił 

uwagę, że jednostki organizacyjne miasta również dysponują swoimi materiałami 

promocyjnymi.  

Radny p. Bogusław Konrad odnosząc się do tematu materiałów promocyjnych 

wyjaśnił, że ma on na myśli albumy promocyjne miasta czy wydawnictwa z zakresu miasta. 

Radny w związku z powyższym poddał pod rozwagę zaplanowanie w kolejnym budżecie 

miasta środków finansowych na wydanie w/w publikacji.  

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys  odnosząc się do powyższej kwestii 

zwrócił uwagę, że publikacja albumu jest to rzecz dosyć kosztowna.  

Radna p. Ewa Orzechowska zapytała jaki był koszt wydania folderów ( książeczek) 

wydanych z okazji 50 –lecia MDK. Radna zapytała również w jaki nakładzie został on 

wydany.  

Radny p. Bogusław Konrad wyraził zdanie, że materiałów do ewentualnej publikacji 

nie będzie trzeba długo szukać. Radny uzasadnił swoją powyższą wypowiedź tym, że między 

innymi 50 – lecie MDK czy odnowiony budynek Starej Elektrowni mogą stanowić materiały 

do powyższej publikacji.  

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys  zapytał czy członkowie Komisji mają 

jeszcze jakieś pytania do omawianej informacji. W związku z brakiem dalszych uwag w/s 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys poddał pod głosowanie przedłożoną informację.  

Informacja o podejmowanych działaniach na rzecz promocji miasta. 

Komisja w głosowaniu 4 głosami "   za"   przy 0 głosów "   przeciw"   i 2 głosach 

„ wstrzymujących się"   przyjęła  informacje dotyczącą  podejmowanych  

działaniach na rzecz promocji miasta. 

Raport o stanie miasta Ostrów Mazowiecka za 2018 rok. 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys  odnosząc się do tematu Raportu o stanie 

miasta poinformował, że z przedstawionych informacji wynika, że jest to nowa rzecz, która 

powstała dopiero w br. Przewodniczący Komisji zauważył, że przedłożony raport stanowi 

swego rodzaju sprawozdanie z działalności prowadzonej na terenie miasta. Przewodniczący 

Komisji p. Waldemar Pałys  zwrócił uwagę, że powyższy raport przedstawia na jakim etapie 

rozwoju znajduje się miasto. Przewodniczący Komisji poinformował, że rzeczy ważne dla 

przedmiotowej Komisji takie jak oświata, sport, kultura, kultura fizyczna czy porządek 

publiczny również zostały ujęte w przedstawionym raporcie. Przewodniczący Komisji  

p. Waldemar Pałys  wyraził zdanie, że dyskusja w powyższym zakresie była już 

podejmowana jak również przedstawione materiały opiniowane były pozytywnie przy 

sprawozdaniach jak również podczas sesji przedstawiane były sprawozdania z działalności 

poszczególnych organów.  
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Informacja o stanie realizacji inwestycji przyjętych do planu na 2019 r. 
 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys  zapytał czy członkowie Komisji mają 

jakieś pytania co do przedłożonej informacji dotyczącej stanu realizacji inwestycji przyjętych 

do planu na 2019 rok.  

Radny p. Michał Kacprzak zapytał jaki jest przewidywany termin oddania Stadionu 

Miejskiego.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odnosząc się do powyższego pytania radnego 

odpowiedziała, że z posiadanych przez nią informacji wynika, że na chwilę obecną nastąpiło 

otwarcie ofert. Skarbnik Miasta wyjaśniła, że wyłoniona w postępowaniu przetargowym 

kwota mieści się w budżecie. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska poinformowała, że na 

chwilę obecną wystąpił problem z dokumentacją, która jest jeszcze analizowana. Skarbnik 

Miasta wyjaśniła, że wyłoniona w postępowaniu została najkorzystniejsza oferta przy czym 

pojawił się problem natury formalnej co skutkuje tym, że na chwilę obecną umowa nie jest 

jeszcze podpisana.  

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys  zapytał czy okres rozpoczęcia wakacji 

jest to pewny termin rozpoczęcia prac modernizacji Stadionu Miejskiego.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odpowiedziała, że nie potrafi powiedzieć czy do 

tego czasu zostanie podpisana umowa. Skarbnik Miasta wyjaśniał, że z posiadanej przez nią 

wiedzy wynika, że trwa analiza dokumentacji formalnej.  

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys  zapytał czy zastrzeżenia co do 

dokumentacji leżą po stronie miasta czy może wykonawca zgłasza zastrzeżenia co do 

dokumentacji.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odpowiedziała, że są to działania leżące po 

stronie wykonawcy.  

Radny p. Bogusław Konrad zapytał czy przewidywane wykonanie nawodnienia 

stadionu będzie wykonane w sposób profesjonalny czyli będzie ono rozprowadzone 

podziemnie.  

Radny p. Henryk Wilczewski nawiązując do tematu dyskusji poinformował, że 

wielokrotnie sygnalizował aby wykonanie prac nie odbywało się kosztem murawy.  

Radny p. Bogusław Konrad odnosząc się do tematu dyskusji zwrócił uwagę, że 

wykonawcę po zakończeniu inwestycji obowiązuje przywrócenie terenu do stanu 

pierwotnego.  

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys nawiązują do tematu powyższej dyskusji 

wyraził zdanie, że przy popisaniu umowy powinna zostać zawarta klauzula aby murawa 

pozostała w stanie nienaruszonym.  
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Radny p. Bogusław Konrad nawiązując do tematu dyskusji poinformował, że od wielu 

lat docierały do niego uwagi, że murawa na stadionie znajduje się w stanie fatalnym. Radny 

zauważył, że na chwilę obecną słyszy natomiast pochwały.  

Radny p. Michał Kacprzak odnosząc się do tematu podjętego przez radnego zwrócił 

uwagę, że przez wiele lat rzeczywiście stan murawy na stadionie miejskim był bardzo kiepski. 

Radny poinformował, że obecny dobry stan murawy jest dużą zasługą obecnego Radnego  

p. Henryka Wilczewskiego, który włożył bardzo dużo pracy w doprowadzenie jej do 

obecnego stanu. Radny wyraził zdanie, że dużą zasługą jest również świadomość trenerów  

i piłkarzy.  

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zapytał czy członkowie Komisji mają 

jeszcze jakieś uwagi co do przedłożonej informacji.  

Radna p. Beata Herman zapytała o kwestię dotyczącą OSA ( Ostrowska Strefa 

Aktywności) . Radna zapytała czy w przypadku realizacji OSA będzie konieczne 

wprowadzenie w/w zadania poprzez uchwałę do budżetu miasta.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odpowiedziała, że tak informując jednocześnie, 

że powyższa zmiana została wprowadzona do przedłożonego projektu uchwały w/s zmiany 

uchwały budżetowej na 2019 rok.  

Radny p. Bogusław Konrad nawiązując do tematu OSA zauważył, że są dwie wersje 

jedna, która kosztuje 100 tys. zł. i druga, która kosztuje 50 tys. zł. Radny zauważył, że  

w powyższym zakresie możliwe jest otrzymanie 50 % dofinansowania lub w drugiej wersji 

25% dofinansowania  przy 75 % wkładzie własnym.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odpowiedziała, że wkład własny wynosi 

znacznie więcej. Skarbnik Miasta wyjaśniła, że plan wydatków został wprowadzony  

w przedłożonej uchwale na kwotę 180 tys. zł. natomiast plan dochodów wynosi 75 tys. zł. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska wyjaśniał, że w związku z powyższym miasto dokłada 

105 tys. zł. ze środków własnych.  

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zapytał ile zostało zaplanowanych do 

wykonania stref.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odpowiedziała, że przewidziane zostały do 

realizacji dwie strefy.  

Radny p. Bogusław Konrad odnosząc się do kwestii programu OSA zwrócił uwagę, że 

z informacji dostępnych w/w zakresie na stronie Ministerstwa wynikało, że możliwość 

uzyskania dofinansowania będzie wynosiła 50%. Radny zauważył, że na chwilę obecną  

z przestawionych informacji wynika coś zupełnie innego.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odnosząc się do powyższej kwestii wyjaśniła, że 

to o czym mówi radny są to założenie projektu. Skarbnik Miasta poinformowała, że na chwilę 

obecną wiadomym jest już, że miasto nie zmieści się w powyżej przytoczonych założeniach.  
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Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zapytał czy są jeszcze jakieś pytania co 

do omawianego projektu uchwały. Wobec braku pytań w/s Przewodniczący Komisji  

p. Waldemar Pałys zaproponował przejście do omówienia kolejnego projektu uchwały.  

Projekt uchwały w sprawie udzielenia datacji na prace konserwatorskie , 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków – dot. 

cmentarza. 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia datacji na prace konserwatorskie , 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków – dot. 

Kościoła.  

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys nawiązując do tematów powyższych 

projektów uchwał zwrócił uwagę, że dotacja dotycząca cmentarza wynosi 20 tys. zł. 

natomiast dotacja dotycząca remontu kościoła pw. WNMP wynosi 25 tys. zł.  

z przeznaczeniem na malowanie kościoła. Przewodniczący Komisji zapytał czy wiadomo jest 

co za kwotę 20 tys. zł. będzie wykonane na cmentarzu.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odnosząc się do powyższego pytania 

odpowiedziała, że realizowany będzie kolejny etap alejek, które jeszcze nie zostały 

utwardzone.  

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zapytał czy powyższe środki wystarczą 

aby utwardzenie alejek zostało wykonane już do końca czyli całościowo.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska  odpowiedziała, że z posiadanych informacji 

wynika, że po wykonaniu przewidzianego do realizacji etapu utwardzenia alejek zrealizowana 

zostanie już prawie całość. Skarbnik Miasta w następnej kolejności odniosła się do kwestii 

dotyczącej wydanego folderu przez MDK. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska  wyjaśniała, 

że udało jej się pozyskać informację, że powyższy folder został wydany w nakładzie 500 szt. 

W kocie 7,06 zł. za sztukę.  

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys odnosząc się do tematu dotacji 

przewidzianej na rzecz kościoła zapytał czy jej przeznaczeniem jest malowanie.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska  odpowiedziała, że tak.  

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zapytał czy powyższa kwota dotacji 

pokryje w całości koszty związane z renowacją kościoła.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska  odpowiedziała, że nie.  

Radna p. Beata Herman odnosząc się do powyższego tematu dyskusji poinformowała, 

że z docierających do niej informacji wynika, że całościowy koszt renowacji kościoła 

wynosić będzie 400 tys. zł.  
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Radny p. Bogusław Konrad  nawiązując do tematu dyskusji poinformował, że  

z docierających do niego informacji wynika natomiast, że koszt remontu kościoła z wielu 

względów nie został jeszcze określony.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odnosząc się do tematu udzielenia dotacji na 

rzecz kościoła wyjaśnił, że w/w dotacja zostaje udzielona na podstawie uchwały z 2009 roku 

dotyczącej zabytków. Skarbnik Miasta poinformowała, że zarówno ustawa jak i uchwała 

mówi co może zostać objęte remontem w ramach dotacji. Skarbnik Miasta p. Anna 

Wilczyńska zwróciła uwagę, że udzielają powyższej dotacji miasto jak również Rada Miasta 

ratuje wartość historyczną obiektu.  

Dyrektor Wydziału RG p. Sylwia Kos odniosła się do tematu planowanej realizacji 

Strefy Aktywności. Dyrektor Wydziału RG przedstawiła projekt obrazujący plany realizacji  

OSA przy ul. Szkolnej.  

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zapytał czy w związku z powyższą 

inwestycją zaplanowana została wycinka drzew.  

Dyrektor Wydziału RG p. Sylwia Kos odpowiedziała, że raczej nie. Dyrektor 

Wydziału RG p. Sylwia Kos w następnej kolejności nawiązała do tematu planowanej 

inwestycji wykonania placu zabaw. Dyrektor Wydziału RG wyjaśniła, że istotną kwestią był 

wybór zabawek do zamontowania na w/w placu. Dyrektor Wydziału RG p. Sylwia Kos 

poinformowała, że nie wszystkie sprzęty posiadały wymagane atesty.  

Radna p. Ewa Orzechowska zapytała co znalazło się w śród sprzętów zaplanowanych 

do zamontowania.  

Dyrektor Wydziału RG p. Sylwia Kos odpowiedziała, że do sprzętów, które zostaną 

zamontowane należą miedzy innymi: huśtawka kombinowana, zjeżdżalnia, wspinaczka, 

drabinki, namiot z możliwością wspinaczki, tablica edukacyjna do gry w kółko i krzyżyk. 

Dyrektor Wydziału RG poinformowała również, że zostało zaplanowane wykonanie nowej 

nawierzchni. 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zapytała jakie zostało zaplanowane 

ogrodzenie wysokie czy niskie.  

Dyrektor Wydziału RG p. Sylwia Kos odpowiedziała, że zaplanowany został niski 

płot jednocześnie informując, że przepisy ruchu drogowego zostaną zachowane.  

Radny p. Henryk Wilczewski nawiązując do tematu dyskusji zaproponował 

wykonanie również monitoringu.  

Dyrektor Wydziału RG p. Sylwia Kos zapytała czy radni mają jeszcze jakieś pytania.  

Radny p. Bogusław Konrad  nawiązał do tematu realizacji inwestycji budowy ciągów 

pieszo – rowerowych. Radny zapytał czy powyższa inwestycja ma zostać podzielona na  

5 części. 
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Dyrektor Wydziału RG p. Sylwia Kos odpowiedziała, że tak inwestycja została 

podzielona na pięć etapów.  

Radny p. Bogusław Konrad  w związku z powyższym zapytał czy wyłonieni zostali 

już wykonawcy do realizacji powyższej inwestycji.  

Dyrektor Wydziału RG p. Sylwia Kos odpowiedziała, że tak wykonawcy zostali 

wyłonieni informując jednocześnie, że na chwilę obecną trwają przygotowania do podpisania 

umów.  

Radny p. Henryk Wilczewski odnosząc się do powyższego tematu dyskusji wyraził 

zdanie, że coraz bardziej przekonuje się o tym, że wykonanie ścieżek rowerowych powinno 

zostać inaczej zaplanowane. Radny wyraził zdanie, że ścieżki rowerowe powinny zostać 

wykonane na czterech wyjazdach z miasta. Radny wyraził opinię, że budowa ścieżek 

rowerowych na terenie miasta jest to zły pomysł.  

Dyrektor Wydziału RG p. Sylwia Kos odnosząc się do powyżej poniesionej kwestii 

wyjaśniła, że celem wprowadzenia ścieżek rowerowych było między innymi zmniejszenie 

natężenia ruchu. Dyrektor Wydziału RG poinformowała, że realizacja inwestycji budowy 

ścieżek rowerowych została tak zaplanowana aby umożliwić dotarcie do wszystkich istotnych 

miejsc w mieście. Dyrektor Wydziału RG p. Sylwia Kos zwróciła uwagę, że ścieżki 

rowerowe kojarzą się z dodatkowym zajęciem po godzinach pracy. Dyrektor Wydziału RG 

zauważyła, że może warto by zmienić swoje podejście w/s.  

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys nawiązując do powyższej wypowiedzi 

zwrócił uwagę, że nie ma możliwości aby zmienić podejście osób w/w zakresie. 

Przewodniczący Komisji wyraził przekonanie, że może około 10 % osób zmieni środek 

lokomocji z samochodu na rower jednak nie więcej.  

Radny p. Bogusław Konrad  nawiązując do tematu ścieżek rowerowych wyraził 

przekonanie, że rozłożenie w/w ścieżek zostało zaplanowane w taki sposób aby umożliwić 

wyjazd z miasta w różne inne miejsca.  

Radny p. Henryk Wilczewski wyraził zdanie, że ścieżki rowerowe na terenie miasta 

stanowią zagrożenie dla pieszych. Radny wyraził opinię, że bezpieczna ścieżka rowerowa jest 

to ścieżka oddzielona pasem zieleni od chodnika.  

Dyrektor Wydziału RG p. Sylwia Kos odnosząc się do powyższego tematu dyskusji 

zwróciła uwagę, że przepisy z zakresu ruchu drogowego wyraźnie określają jak powinny 

zostać zaprojektowane ścieżki rowerowe.  

Radny p. Bogusław Konrad  nawiązując do tematu dyskusji zwrócił uwagę, że przy 

placówkach oświatowych do niedawna znajdowały się stojaki na rowery. Radny zwrócił się  

z prośbą o rozważenie możliwości zwiększenie liczby stojaków na rowery przy w/w 

placówkach.  
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Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zapytał czy członkowie Komisji mają 

jeszcze jakieś pytania w omawianym punkcie. W związku z brakiem dalszych pytań w/s 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zaproponował przejście do omówienia kolejnych 

projektów uchwał.  

Projekt uchwały w sprawie zasad odpłatności za świadczenia z pomocy społecznej 

w formie posiłków,  

Projekt uchwały w sprawie zasad udzielania pomocy w ramach Programu 

„Opieka wytchnieniowa” -edycja 2019. 

 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zapytał czy członkowie Komisji mają 

jakieś pytania lub uwagi co do przedłożonego projektu uchwały.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odnosząc się do tematu przedłożonego projektu 

uchwały wyjaśniał, że ma on związek z kwestią formalną, która musi zostać wprowadzona.  

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys w związku z brakiem pytań w/s poddał 

pod głosowanie celem zaopiniowania projekt uchwały w/s zasad odpłatności za 

świadczenia z pomocy społecznej w formie posiłków.  

Projekt uchwały w sprawie zasad odpłatności za świadczenia z pomocy społecznej  

w formie posiłków, 

Komisja w głosowaniu 6 głosami "  za"   przy 0 głosów "   przeciw "   i 0 głosów 

 "   wstrzymujących się"    pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w 

przedstawionym kształcie.  

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys w następnej kolejności poddał pod 

głosowanie celem zaopiniowania projekt uchwały w/s zasad odpłatności za świadczenia  

z pomocy społecznej w formie posiłków. 

Projekt uchwały w sprawie zasad udzielania pomocy w ramach Programu „Opieka 

wytchnieniowa” -edycja 2019. 

Komisja w głosowaniu 6 głosami "   za"   przy 0 głosów "   przeciw"   i 0 głosów 

 "  wstrzymujących się"   pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w 

przedstawionym kształcie.  

 

 

 



Strona 10 z 10 
 

AD. 3 

Sprawy różne. 

Żadnych głosów nie było. 

Na tym posiedzenie zakończono.  

 

 

Przewodniczący Komisji 

Waldemar Pałys  

 

 

 

Sporządziła: Brzostek Sylwia – insp. ds. obsługi Rady 

 


